
Henvendelse til Stadsarkitekten med tre afklarende 
spørgsmål fra Brønshøj-Husum Lokaludvalg 

Foranlediget af det velorganiserede og informationsrige fæl-

lesmøde for lokaludvalg afholdt den 7. september i Kulturhu-
set Union, hvor Stadsarkitekten præsenterede lokaludvalgene 

for data vedrørende vores bydele, og i betragtning af den sti-

gende befolkningstilvækst samt de udfordringer, som natu-
ren og dyrelivet oplever i byerne, har mødet genereret tre af-

klarende spørgsmål, som Brønshøj-Husum Lokaludvalg øn-

sker besvaret: 

1. Hvilke greb har Stadsarkitekten til at sikre, at 
byplanlæggere, arkitekter, ingeniører og andre involverede 
aktører undgår at implementere lettilgængelige (og 
billige) belysningsløsninger, der ikke tager hensyn til 
dyreliv, herunder insekter og Bilag IV-arter, som f.eks.. ved 
at bruge billig hvid LED-belysning i store højder på 
bygninger, cykelstier, monumenter, skoler osv., hvilket 
utilsigtet kan undermimere levesteder og være i direkte 
modstrid med den lovgivning der regulerer beskyttelsen af 
bilag IV-arter?

2. Hvordan kan bevarelse og anlæggelse af grønne, 
sammenhængende korridorer, som fungerer som 
motorveje for mange dyrearter, integreres i 
byplanlægning? Hensynet er kort nævnt på side 19. i 
kommunens biodiversitetsstrategi.

3. Med henblik på den forventede temperaturstigning på 
1,5-2 grader, som kan føre til, at vi som art må begrænse 
vores aktiviteter i visse dele af dagen på grund af urban 
opvarmning, hvilke skridt bør overvejes, såsom 
træplantning, ændring af asfaltfarver og omgivende 
bygninger for at reducere den omkringliggende 
temperatur?
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